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1. Описание фонда оценочных средств (оценочных материалов)
Фонд оценочных средств (оценочные материалы) включает в себя контрольные задания и (или) вопросы, которые могут быть предложены обучающемуся в рамках текущего контроля успеваемости и промежуточной аттестации по дисциплине (модулю). Указанные контрольные задания и (или) вопросы позволяют оценить достижение обучающимся планируемых результатов обучения по дисциплине (модулю), установленных в соответствующей рабочей программе дисциплины (модуля), а также сформированность компетенций, установленных в соответствующей общей характеристике основной профессиональной образовательной программы.

Полные наименования компетенций и индикаторов их достижения представлены в общей характеристике основной профессиональной образовательной программы.
2. Оценочные средства (оценочные материалы) для проведения текущего контроля успеваемости обучающихся по дисциплине (модулю)

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.1)
1. Выполните кейс, направленный на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
Кейс. Identify the source of the following words using an etymological dictionary: almanac, carnival, jasmine, redeem, slogan.
2. Выполните кейс, направленный на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
Кейс. Identify the source of the following words using an etymological dictionary: armada, chorus, lemon, rhythm, taffeta.
3. Выполните кейс, направленный на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
Кейс. Using an etymological dictionary state the origin of the following words and explain what kind of contacts Great Britain had with nations from whose languages they were borrowed:  cigar, canoe, kangaroo, jungle, cookatoo, samovar, opera.

4. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 

Germanic languages are classified into three groups:


A) Old Germanic, Middle Germanic and Modern Germanic; 

B) North Germanic, South Germanic and West Germanic;

C) North Germanic, East Germanic and West Germanic;

D) Scandinavian Germanic, English Germanic and German Germanic.

5. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 

The presumed common ancestor of all recorded Germanic languages is usually referred to as


A)
Pre-Old English;

B)
Prehistoric German;

C)
Pre-German;

D)
Proto-Germanic.

6. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
Gothic is 


A)
a North Germanic language;

B)
an East Germanic language;

C)
a West Germanic language;

D)
a South Germanic language.

7. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
The West Germanic group includes the following languages, except for:


A)
Afrikaans;

B)
English;

C)
Dutch;

D)
Swedish.

8. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
The North Germanic group includes the following languages, except for:


A)
Norwegian;

B)
Dutch;

C)
Icelandic;

D)
Swedish.

9. Выполните тестовое задание, направленное на проверку знаний основ методики обучения иностранным языкам и культурам. 
Grimm’s Law describing correspondences between Indo-European and Germanic consonants is also known as 


A)
the High German Consonant Shift;

B)
the First Consonant Shift;

C)
the Second Consonant Shift;

D)
Verner’s Law.

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.2)

1. Выполните кейс, направленный на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Кейс. Provide the theoretical basis and describe a case of practical application for the given methodology: Grammar-translation.
2. Выполните кейс, направленный на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам … 
Кейс. Provide the theoretical basis and describe a case of practical application for the given methodology: The communicative approach.
3. Выполните кейс, направленный на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Кейс. Observe two English lessons in your university. How much of the lesson, more or less, was used for communicative language use? If you are working in a group, compare your results with those of colleagues.
4. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: blended learning
5. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: pair work
6. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: lesson plan

7. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: group work
8. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: feedback
9. Выполните контрольное задание, направленное на проверку умения применить на практике новые педагогические технологии обучения иностранным языкам.
Give definition to the term: academic writing
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.3)
1. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.
Кейс. Interpret the following statement: "Learning is more important than teaching."

2. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Imagine you are at a teacher-parent meeting. One of the parents questions the efficiency of student-centred teaching. Explain the main principles of this approach and argue for your position.

3. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Interpret the following statement: "Don’t tell students what they can tell you."

4. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Why do you think it’s important for a teacher to do needs analysis at the beginning of a course? List some specific ways of carrying out needs analysis.

5. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.

Кейс. "A group is made up of individuals."
3. Оценочные средства (оценочные материалы) для проведения промежуточной аттестации обучающихся по дисциплине (модулю)

Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.1)
1. Germanic languages and their classification. 

2. Phonetic peculiarities of Germanic languages: Grimm’s law, Verner’s law.

3. The Great Vowel Shift.
4. Peculiarities of the Germanic system of consonants: West-Germanic lengthening of consonants and the second consonant shift.

5. Lexical peculiarities of Germanic languages. 

6. Grammatical peculiarities of Germanic languages: the nominal system.

7. Grammatical peculiarities of Germanic languages: the verb.
8. Peculiarities of the Germanic system of vowels: correspondences between Indo-European and Germanic vowels, Germanic fracture.
9. Peculiarities of the Old English system of consonants: palatalization, loss of consonants, other changes.

10. Grammatical peculiarities of Old English: the verb.

11. Grammatical peculiarities of Old English: the substantive.

12. Peculiarities of the Old English system of vowels: Old English fracture (breaking), palatalization, mutation (umlaut), lengthening of vowels.

13. Phonetic changes of Middle English vowels and consonants.

14. Changes in the spelling system of Middle English 

15. The nominal system and verbal system of Middle English.
16. Middle English vocabulary.

17. Peculiarities of Modern English consonants: loss of consonants, development of individual consonants.

18. Peculiarities of Modern English vowels: loss of unstressed vowels, development of individual stressed vowels.

19. Peculiarities of Modern English word-formation in the light of the history of English.

20. Modern English nominal system.

21. Development of English nominal system.
22. Grammatical changes of Modern English: the nominal system.

23. Grammatical changes of Modern English: the verbal system. 

24. Modern English vocabulary.
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.2)
1. Students learn English by translating to and from their native language. They memorize irregular verb forms by writing them down over and over. Speaking skills are not a main focus.

  the communicative approach

  the audiolingual method

  the grammar-translation method

2. Students listen to a dialogue between a taxi driver and passenger. They fill in gaps and then practise a dialogue with a partner. Tomorrow they will go outside and practise asking for directions.

  the Silent Way

  the communicative approach

  immersion

3. The teacher only uses English, but the students can use English or their first language. The teacher does not correct mistakes when his students speak English. Students can start speaking English when they are ready.

  the natural approach

  task-based learning

  the lexical syllabus

4. The students learn patterns of language by repeating model sentences that the teacher provides. They memorize set phrases and receive positive reinforcement from their teacher when they perform drills correctly.

  the communicative approach

  the audiolingual method

  total physical response

5. ESL students at the school take part in class and school activities with native English students their own age.

  task-based learning

  community language learning

  submersion

6. First, students learn how to say words properly. Next, they learn to read and write. They use colour charts and rods to help with the pronunciation of sounds. Teacher talking time is minimal.

  community language learning

  the Silent Way

  the colour method

7. The teacher says commands and acts them out. The students try to perform the action. The teacher repeats by saying the command without acting it out. The students respond. The roles are then reversed.

  the direct approach

  total physical response

  the natural approach

8. First the teacher finds a way for the students to engage with a subject emotionally. Then students focus on studying the construction of the target language. Then learners activate what they learned through engaging activities.

  ESA

  the natural approach

  the audiolingual method

9. The teacher introduces grammatical structures and rules by showing a video. The students practise the grammar in context. The teacher gives lots of meaningful examples to demonstrate the grammar.

  the inductive approach

  the deductive approach

  the reductive approach

10. First, the teacher presents the present perfect. Next, the students try using it in structured exercises. Finally, the students try to have a conversation together using the present perfect.

 PPP

 TTT

 SSS
Перечень контрольных заданий и (или) вопросов для оценки сформированности компетенции ОПК-2 (контролируемый индикатор достижения компетенции ОПК-2.3)
1. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.
Кейс. Interpret the following statement: "Learning is more important than teaching."

2. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Imagine you are at a teacher-parent meeting. One of the parents questions the efficiency of student-centred teaching. Explain the main principles of this approach and argue for your position.

3. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Interpret the following statement: "Don’t tell students what they can tell you."

4. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.


Кейс. Why do you think it’s important for a teacher to do needs analysis at the beginning of a course? List some specific ways of carrying out needs analysis.

5. Выполните кейс, направленный на проверку владения психолого-педагогическими основами преподавательской деятельности.

Кейс. "A group is made up of individuals."
